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Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää 
 
1 
että kunta antaa liitteen mukaisen lausunnon Länsi-Uudenmaan 
hyvinvointialueen palvelustrategialuonnoksesta. 
 
2 
valtuuttaa hallintojohtajan ja hyte-suunnittelijan kirjaamaan kunnan 
vastaukset kyselyjärjestelmään sekä tekemään niihin mahdolliset tekniset 
korjaukset. 
 
3 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
Käsittely Jäsenet Markus Myllyniemi ja Anna Sahiluoma poistuivat esteellisinä 

kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. Varajäsen 
Maija Jäntti saapui kokoukseen tämän pykälän ajaksi teamsin välityksellä, 
klo 18.06-18.31. 

 
Käsittelyn aikana tehtiin muutosehdotuksia seuraavasti: 
 
Matti Kaurilan muutosehdotus kohtaan 2: 
 
Kohta 2. Olisi tärkeää, että kunta nähtäisiin keskeisenä hyvinvointialueen 
yhteistyökumppanina myös palvelustrategian tasolla. Palvelut tulisi 
lähtökohtaisesti suunnitella siten, että ne olisivat mahdollisimman lähellä 
kuntalaisia. Tämä vaatinee kunnan ja hyvinvointialueen välisen yhteistyön 
selkeää suunnittelua ja rakenteita palveluiden ja palveluverkon 
toteuttamiseksi. Kirkkonummi korostaa, kun eri palvelustrategia 
vaihtoehtoja vertaillaan, on niissä huomioitava yhteiskunnalle tulevat 
kokonaiskustannukset. Keskittäminen suuriin yksiköihin tuo tullessaan mm. 
tarpeen järjestää HSL:n tuettua liikennöintiä ja myös muita 
matkakustannuksia ja -aikoja, jotka tulee vertailussa huomioida. 
Kirkkonummen kunta kannattaa pienten toimivien yksiköiden 
palveluverkkoa palveluiden keskittämisen sijaan eli 
suunnitelmaluonnoksessa esitettyjen Skenaario vaihtoehtojen 1 ja 2 
jatkokehittämistä. 
 
Muutosehdotusta kannattivat Piia Aallonharja, Ulf Kjerin, Timo 
Haapaniemi, Anneli Granström, Anna Aintila, Carl-Johan Kajanti ja Kati 
Kaihlaranta. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa muutosehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Piia Aallonharjan muutosehdotus, poisto kohtaan 3d: 
 
Kohta 3d ensimmäisestä kappaleesta poistetaan kolmas lause 
"Monikielisyyden ja palvelutarpeen lisääntyessä on huomioitava myös, että 
asiakkaat saavat tarvitsemansa palvelut omalla äidinkielellään." Perustelut: 
Pelkästään Espoon alueella puhutaan 123 eri kieltä, joten jokaisen näiden 
palvelu omalla äidinkielellä on mahdotonta. Tärkeintä on, että turvataan 
palvelut suomeksi ja ruotsiksi. 
 
Muutosehdotusta kannattivat Matti Kaurila, Anneli Granström ja Timo 
Haapaniemi. 
 
Piia Aallonharjan muutosehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti, joten 
puheenjohtaja ilmoitti että asiasta on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti että asiasta äänestetään niin, että ne jotka 
kannattavat päätösehdotusta äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat Piia 
Aallonharjan muutosehdotusta äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin 5 JAA ääntä, 6 EI ääntä ja 1 tyhjä ääni. 
 
Piia Aallonharjan muutosehdotus sai enemmän ääniä. 
 
JAA äänestivät: Saara Huhmarniemi, Anna Aintila, Outi Saloranta-
Eriksson, Kati Kaihlaranta ja Ulf Kjerin. 
 
EI äänestivät: Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja, Matti Kaurila, Anneli 
Granström, Ari Harinen ja Maija Jäntti (suullisesti, teamsin kautta) 
 
Tyhjää äänesti Carl-Johan Kajanti. 
 
 
Piia Aallonharjan muutosehdotus, lisäys kohtaan 3d: 
 
Kohta 3d ensimmäinen kappale lisätään: "Sähköisten tulkkipalveluiden ja 
digitaalisten apuvälineiden käyttöä on tärkeä tutkia ja lisätä resurssien 
säästämiseksi." 
 
Muutosehdotusta kannattivat Matti Kaurila, Timo Haapaniemi, Anneli 
Granström ja Anna Aintila. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa muutosehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Outi Saloranta-Erikssonin lisäysehdotus: 
 
lausunnon kohtaan 3D lisätään //palveluiden saavutettavuuden osalta tulee 
vahvemmin ottaa huomioon maahan muuttaneiden suomen / RUOTSIN 
kielen osaaminen... 
 
Lisäysehdotusta kannattivat Piia Aallonharja, Timo Haapaniemi, Anneli 
Granström, Carl-Johan Kajanti ja Kati Kaihlaranta. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa Outi Saloranta-Erikssonin lisäysehdotus 
hyväksyttiin yksimielisesti. 
 



 
Matti Kaurilan muutosehdotus: 
 
3 a Viimeiseen kappaleeseen jätetään "erityisesti pienituloisten 
mahdollisuudet toimia omaishoitajana tulee vahvistaa." 
 
Muutosehdotusta kannattivat Timo Haapaniemi, Anneli Granström, Piia 
Aallonharja ja Kati Kaihlaranta. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa Matti Kaurilan muutosehdotus hyväksyttiin 
yksimielisesti. 
 
 
 
 
 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti 

 
1 
että kunta antaa liitteen mukaisen lausunnon Länsi-Uudenmaan 
hyvinvointialueen palvelustrategialuonnoksesta seuraavilla muutoksilla: 
 
- Kohta 2. Olisi tärkeää, että kunta nähtäisiin keskeisenä hyvinvointialueen 
yhteistyökumppanina myös palvelustrategian tasolla. Palvelut tulisi 
lähtökohtaisesti suunnitella siten, että ne olisivat mahdollisimman lähellä 
kuntalaisia. Tämä vaatinee kunnan ja hyvinvointialueen välisen yhteistyön 
selkeää suunnittelua ja rakenteita palveluiden ja palveluverkon 
toteuttamiseksi. Kirkkonummi korostaa, kun eri palvelustrategia 
vaihtoehtoja vertaillaan, on niissä huomioitava yhteiskunnalle tulevat 
kokonaiskustannukset. Keskittäminen suuriin yksiköihin tuo tullessaan mm. 
tarpeen järjestää HSL:n tuettua liikennöintiä ja myös muita 
matkakustannuksia ja -aikoja, jotka tulee vertailussa huomioida. 
Kirkkonummen kunta kannattaa pienten toimivien yksiköiden 
palveluverkkoa palveluiden keskittämisen sijaan eli 
suunnitelmaluonnoksessa esitettyjen Skenaario vaihtoehtojen 1 ja 2 
jatkokehittämistä. 
 
- Kohta 3d ensimmäisestä kappaleesta poistetaan kolmas lause 
"Monikielisyyden ja palvelutarpeen lisääntyessä on huomioitava myös, että 
asiakkaat saavat tarvitsemansa palvelut omalla äidinkielellään." Perustelut: 
Pelkästään Espoon alueella puhutaan 123 eri kieltä, joten jokaisen näiden 
palvelu omalla äidinkielellä on mahdotonta. Tärkeintä on, että turvataan 
palvelut suomeksi ja ruotsiksi. 
 
- Kohta 3d ensimmäinen kappale lisätään: "Sähköisten tulkkipalveluiden ja 
digitaalisten apuvälineiden käyttöä on tärkeä tutkia ja lisätä resurssien 
säästämiseksi." 
 
- lausunnon kohtaan 3D lisätään //palveluiden saavutettavuuden osalta 
tulee vahvemmin ottaa huomioon maahan muuttaneiden suomen / 
RUOTSIN kielen osaaminen... 
 
- 3 a Viimeiseen kappaleeseen jätetään "erityisesti pienituloisten 
mahdollisuudet toimia omaishoitajana tulee vahvistaa." 
 
 
 



2 
valtuuttaa hallintojohtajan ja hyte-suunnittelijan kirjaamaan kunnan 
vastaukset kyselyjärjestelmään sekä tekemään niihin mahdolliset tekniset 
korjaukset. 
 
3 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
 
Selostus Länsi-Uudenmaan hyvinvointialue on pyytänyt alueen kunnilta lausuntoja 

hyvinvointialueen palvelustrategialuonnoksesta. Lausuntopyyntö 
toteutetaan määrämuotoisesti Webropol-kyselyllä ja vastausten määrä aika 
on 18.9.2023 klo 16.15. 

 
 Hyvinvointialueen aluehallitus on käynnistänyt palvelustrategian 

valmistelun Sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisestä annettu lain 11 § 
mukaisesti (30.1.2023 § 6). Palvelustrategian valmistelussa huomioidaan 
lainsäädännön mukaisesti hyvinvointialuestrategia, sosiaali- ja 
terveydenhuollon valtakunnalliset tavoitteet, hyvinvointialueen asukkaiden 
tarpeet, paikalliset olosuhteet, palvelujen saatavuus ja saavutettavuus 
sekä kustannusvaikuttavuus.  Hyvinvointialueen tavoitteena on, että 
aluevaltuusto hyväksyy palvelustrategian kokouksessaan 24.10.2023.  

 
 Lausunto pyydetään antamaan seuraavien osa-alueiden osalta:  

- Strateginen yhteen toimivuus 
- Yhteistyö yleisesti 
- Yhteistyön eri osa-alueet tarkemmin 
- Läpileikkaavat näkökulmat ja tavoitteet 
- Muut kysymykset ja kommentit 

 
 Kirkkonummen kunnan vastaukset esitettyihin kysymyksiin on tuotettu 

poikkihallinnollisena yhteistyönä ja ne on koostanut hyte-suunnittelija. 
Vastaukset ovat liitteessä 1. 


